
HAPPY ANGEL
Ointment for children free of bee products (with Almond,  
Macadamia Oil , Sea Buckthorn Oil and Lavender essential oil).
• Organic product • Dermatologically tested
OUR PHILOSOPHY: NATURE IS PERFECT AND WE ARE INSPIRED BY IT. 
WHOM THE PRODUCT IS PRIMARILY INTENDED FOR: all babies from newly born who suffer unpleasant nappy rash and red spots under skin folds. But the ointment is also suitable for 
regular applications on their little backs, little legs, little belly and little cheeks. We have deliberatly used diminutives, because everything is so cute around children, so we couldn‘t resist it.
Child‘s skin develops in the first three years of the child‘s life. During this period it does not yet provide the same protection as adult skin, and it is even only one fifth of adult skin’s width! 
Most important is to protect the skin! In an early age sebaceous glands and sweat glands are still developing, the hydroid layer has a different structure than in adults, and hence it may 
dry more frequently. Therefore the vulnerable baby skin must be protected, preferably using natural products.  

THE HAPPY ANGEL OINTMENT HELPS AGAINST:
Nappy rash – the almond oil soothes reddened and irritated skin. The macadamia oil maintains the skin hydrated and increases its resilience. Common sea buckthorn (Hippophae rhamnoides) 
accelerates regeneration. 

Nappy dermatitis – zinc oxide has an astringent effect, dries out skin secretion when suffering nappy rash and dermatitis. In combination with oils it creates on the skin a protective film 
which has a preventative effect. 

Seborrheic dermatitis – here almond oil has a soothing effect. It softens unpleasant crusts and makes combing them out easier. The oil is quickly absorbed, does not block pores and does 
not induce any allergic reactions.

Food has a significant influence on the child’s skin. A lack of minerals and vitamins can make the skin lose its elasticity, make it more dry and irritates it. For the skin to have the correct 
function, important are vitamins group B, but also vitamins A, C and E. At this age the skin needs also zinc, copper, omega-3 fatty acids and Q10 co-enzyme.

The baby ointment does not contain any bee products – wax, honey,  propolis or royal jelly, and hence is suitable even for infants who have not yet got into contact with these 
products.
Would you like to know the origin of your ointment? According to the historical records of Master Karel Havlík, this salve was for the first time mixed in the 18th century by a druggist’s 
widow who took care of poor women giving birth and their babies. However, the times were very cruel, mixing medicines and salves was regarded as a witchcraft.  So our widow did not escape 
the accusation of being a witch, and was thrown in jail. She was just about to say goodbye to her life when an important aristocratic lady sent for her. The lady’s baby was not doing well, was 
restful, did not gain weight and its body was covered with red sport. The druggist woman examined the infant and scolded the wet nurse! She did not change its nappies often enough and 
the baby lay on sheets which were not water permeable. She recommended more frequent cleaning, wrapping up the baby in a soft cotton wool  fabric and applying a salve with almond oil 
which she for this purpose prepared herself. By doing this, the druggist woman earn the aristocracy’s gratitude and also saved her life.

PLEASE NOTE!
We make our product from ingredients of the highest possible quality. Nature may sometimes “fail to follow the plan” and as such the plant may not be harvested at the required quality. If this 
should occur, the product will not be produced in the given year.

INGREDIENTS:

INGREDIENT EFFECTS CONTENTS
Sea Buckthorn
(Hippophae Rhamnoides Fruit 
Extract Oil)

Highly concentrated oil extract of sea buckthorn, which thanks to gentle extraction 
contains most nutrients. Cleanses and eliminates toxins from your body. Helps with 
scar and acne treatment. Helps with skin diseases, burns and frostbites.

Alkaloid hippopheine changing into serotonin (the happiness hormone) in your 
body. Vitamins A, E, K, C. Essential fatty acids. Rutin, flavonoids, pectin, essential 
oils and tannins, organic acids and minerals.

Rosemary 
(Rosmarinus Officinalis Leaf Extract)

Boosts blood flow in the skin, releases stiff joints and strained muscles. It is suitable 
for skins attacked by eczema. 

Flavonoids and tannins (up to 8 %). Diterpene bitter substances, rosmarinic acid, 
caffeic acid, ursolic acid, oleanolic acid, caffeoylquinic acid.

Macadamia Seed Oil 
(Macadamia Ternifolia Seed Oil)

Supplies optimal nutrients  to the skin, helps its hydration and makes it velvet soft. 
Its natural protective UV filter factor 3 to 4 protects the skin from UV radiation, even 
preventatively. It protects the skin against oxidative stress. It maintains the skin’s 
vitality at the cell level. 

Vitamins A, B, E. Source of the minerals selenium and zinc. Rare palmitoleic acid.

Almond Oil 
(Prunus Amygdalus Dulcis Oil)

It nourishes a drier and more sensitive skin with a tendency to redden, itch or peel. It 
is used mainly as a care of children’s skin, where the oil soothes the skin irritated by 
nappies. The oil is quickly absorbed and does not leave any feeling of greasiness on 
the skin, does not block pores and does not induce any allergic reactions. 

It contains vitamins A, E and F, plus a lot of minerals – potassium, calcium, manga-
nese, phosphorus and sulphur. It also contains unsaturated fatty acids, especially 
oleic, linoleic and saturated palmitic acid. 

Lavandula Angustifolia 
(Lavandula Angustifolia Oil )

It regenerates skin cells, revitalises the skin, helps in anti-inflammatory processes, 
rashes, eczemas and dermatitis. Lavender has refreshing, relieving and stress re-
ducing properties.  

Used from the herb is mainly its flower which contains tannin and silica with seve-
ral terpenes, and which acts as an phytoncide. The silica contains predominantly 
linalyl acetate (30 to 60 %) and other lynalyl esters, and bornyl acetate. 

ŠŤASTNÝ ANDÍLEK
Dětská mast bez včelích produktů (s mandlovým, makadamiovým,  
rakytníkovým olejem a levandulovým esenciálním olejem).
• Organický produkt • Dermatologicky testováno
FILOZOFIE FIRMY:  PŘÍRODA JE DOKONALÁ, PROTO SE JÍ INSPIRUJEME 
PRO KOHO JE PRODUKT PRIMÁRNĚ URČEN: pro všechna děťátka od narození, jež trápí nepříjemné opruzeniny, odřeniny od plenek a zarudlá místa mezi a pod faldíky. Mast je ale také 
vhodná na pravidelné mazání zádíček, nožiček, bříška a tvářiček. Schválně zde volíme zdrobněliny, na dětičkách je totiž všechno tak rozkošné, že se tomu nemůžeme ubránit.

Dětská pokožka se vyvíjí v prvních 3 letech života. V tomto období zatím ještě neposkytuje takovou ochranu, jako pokožka dospělého, je dokonce až 5x tenčí! 

Nejdůležitější je ochrana pokožky! V raném věku se mazové a potní žlázy teprve vyvíjejí, hydrolipidová vrstva má jinou strukturu než v dospělosti, proto může častěji vysychat. Z toho 
důvodu je třeba zranitelnou pokožku děťátka chránit, nejlépe přírodními produkty.

DĚTSKÁ MAST ŠŤASTNÝ ANDÍLEK POMÁHÁ PŘI:
Opruzeninách – mandlový olej zklidňuje zarudlou a podrážděnou pokožku od plenek. Makadamiový olej ji udržuje hydratovanou a zvyšuje její odolnost. Rakytník urychluje regeneraci.

Plenkové dermatitidě – oxid zinečnatý prokazuje adstringentní účinek, vysušuje kožní sekreci při opruzeninách i dermatitidě. V kombinaci s oleji vytváří na pokožce ochranný film, který 
působí preventivně.

Seborhoické dermatitidě – mandlový olej zde působí velmi konejšivě. Zjemňuje nepříjemné krustičky a usnadňuje jejich vyčesávání. Olej se rychle vstřebává, neucpává póry a 
nevyvolává alergické reakce.

Strava má na dětskou pokožku nezanedbatelný vliv. Nedostatek minerálů a vitaminů může zapříčinit méně elastickou pokožku, zvýšenou suchost a podráždění kůže. Pro její správnou 
funkci jsou důležité vitaminy skupiny B a také vitaminy A, C, E. Kůže potřebuje v tomto věku také zinek, měď, omega-3 mastné kyseliny a koenzym Q10. 

Dětská mast neobsahuje žádný včelí produkt - vosk, med, propolis ani mateří kašičku, a je tedy vhodná i pro ty nejmenší, kteří s těmito produkty zatím nepřišli do styku.
Zajímá Vás původ naší masti? Ve starých záznamech páně Karla Havlíka stojí, že mast umíchala poprvé v 18. století vdova po apatykáři, která se starala o rodičky a děťátka prostých 
lidí. Doba však byla zlá, míchání léků a mastí se považovalo za čarodějné řemeslo. Ani naší apatykářce se nařčení nevyhnulo a byla vsazena do žaláře. Už už se loučila se životem, když 
pro ni poslala jedna významná aristokratka. Jejímu děťátku se nevedlo zdárně, bylo nepokojné, nepřibývalo na váze a jeho tělíčko pokrývaly rudné skvrny. Apatykářka kojence obhlédla a 
vyplísnila kojnou! Děťátko nebylo včas přebalováno a leželo na nepromokavých podložkách. Doporučila častější očistu, zabalit do moltonu a pomazat mastí s mandlovým olejem, kterou 
pro tyto účely sama připravila. Tak si apatykářka vysloužila vděk šlechty a zároveň svůj život.

UPOZORNĚNÍ! Vyrábíme z ingrediencí nejvyšší možné kvality. Může se stát, že příroda „nepojede dle plánu“ a rostlina se neurodí v požadované kvalitě. Kdyby se tak stalo, produkt se 
toho roku nebude vyrábět.

SLOŽKY:

1. 2. 3. 4. 1. Nejprve se mast nanáší na obličej děťátka. Jemně promněte líčka i bradičku, 
pokračujte na čelíčko i nosánek.

2. Krouživými pohyby vmasírujte mast do pokožky bříška, hrudníčku i na boky  
a ručičky až po ten nejmenší prstíček.

3. Pokračujte na zadečku, kde jemně naneste mast také na bolavá místečka.

4. Nožičkami zacvičte, nechejte děťátko prokopat a pak každou jemně pomazejte 
mastí. Děťátko je nyní připravené na plenku a noc plnou sladkého snění.

SLOŽKA VYUŽITÍ SLOŽENÍ
Rakytníkový extrakt
(Hippophae Rhamnoides Fruit 
Extract)

Vysoce koncentrovaný rakytníkový olejový extrakt, který díky šetrné extrakci ob-
sahuje maximum živin. Čistí organismus od toxických zplodin. Urychluje hojení 
jizev a akné. Pomáhá při kožních onemocněních, popáleninách a omrzlinách. 

Obsahuje alkaloid hippophein měnící se v organismu v serotonin (hormon štěstí). Vita-
min A, E, K, C. Esenciální mastné kyseliny. Rutin, flavonoidy, pektin, silice a třísloviny, 
organické kyseliny a minerály.

Rozmarýn lékařský
(Rosmarinus Officinalis Leaf 
Extract)

Zlepšuje prokrvení pokožky, uvolňuje ztuhlé klouby a namožené svaly. Je vhodný 
na ekzematickou pokožku.

Flavonoidy a třísloviny (až 8 %), diterpenové hořčiny, kyselina ursulová, oleanová, kávo-
vá, chlorgenová a rozmarýnová a  další látky.

Makadamiový olej 
(Macadamia Ternifolia Seed Oil)

Poskytuje pokožce optimální výživu, pomáhá ji hydratovat a zanechává ji sa-
metově jemnou. Přirozený ochranný UV faktor 3 až 4. Chrání kožní buňky před 
oxidativním stresem. Udržuje vitalitu pokožky na buněčné úrovni.

Vitaminy A, B, E. Zdroj minerálu selenu a zinku. Vzácná palmitoolejová kyselina.

Mandlový olej
(Prunus Amygdalus Dulcis Oil)

Vyživuje sušší pleť a citlivou pleť se sklony k červenání, svědivosti či olupování. 
Používá se hlavně v péči o dětskou pleť, kterou zklidňuje při podráždění od ple-
nek. Olej se rychle vstřebává, na pokožce nezanechává pocit mastnoty, neucpává 
póry a nevyvolává alergické reakce.

Obsahuje vitamin A, E, F, mnoho minerálů – draslík, vápník, hořčík, fosfor, síra. Ne-
nasycené mastné kyseliny, hlavně kyselinu olejovou, linolovou a nasycenou kyselinu 
palmitovou.

Levandule úzkolistá
(Lavandula Angustifolia Oil)

Regeneruje kožní buňky, omlazuje pokožku, pomáhá při protizánětlivých proce-
sech, vyrážkách, ekzémech a dermatitidách. Levandule má osvěžující, uvolňující 
a stres odbourávající vlastnosti.

Z drogy se používá hlavně květ, který obsahuje třísloviny a silice s několika terpeny, 
působící fytoncidně. Silice obsahuje převážně linalylacetát (30-60 %) a jiné linalylestery, 
bornylacetát.

Oxid zinečnatý
(Zinc Oxide)

Určený pro citlivou a problematickou, aknózní pleť, do zklidňujících krémů pro 
citlivou a podrážděnou pokožku. Jedna z hlavních přísad dětské kosmetiky proti 
vyrážkám a ekzematickým projevům.

Oxid zinečnatý - ZnO, pharmaceutická kvalita s čistotou 99,99 %. Mangan, měď, železo.

Tocopherol
(Vitamin E)

Chrání buňky před oxidačním stresem a negativními účinky volných radikálů. Rostlinná směs α, β, γ, δ – tokoferolů.

INGREDIENTS:

Helianthus Annuus Seed Oil  
(slunečnicový olej)

Prunus Amygdalus Dulcis Oil  
(mandlový olej)

Decyl Oleate  
(emolient přírodního původu velmi vhodný pro 
citlivou pokožku)

Macadamia Ternifolia Seed Oil  
(makadamiový olej lisovaný za studena)

Glyceryl Behenate 
(zahušťovadlo přírodních olejů)

Hydrogenated Castor Oil  
(upravený ricinový olej)

Zinc Oxide  
(oxid zinečnatý proti podrážděné a opruzené 
pokožce)

Lavandula Angustifolia Oil
(esenciální olej z levandule úzkolisté)

Tocopherol 
(vitamin E)

Hippophae Rhamnoides Fruit Extract 
(rakytníkový extrakt, olej získaný šetrně CO2 
extrakcí)

Rosmarinus Officinalis Leaf Extract 
(etrakt z listu rozmarýnu pro stabilizaci 
rakytníkového oleje)

Coumarin, Limonene, Citronellol, Citral, Linalool, 
Geraniol (pochází z esenciálního oleje z levandule 
úzkolisté)

SUROVINY
Havlíkova přírodní apotéka vyvíjí pouze z přírodních surovin. Použité byliny, rostliny a jejich extrakty pocházejí od místních i zahraničních pěstitelů, kteří stejně jako my, milují a respektují přírodu 
a její sílu.

PŘÍRODA v sobě ukrývá obrovskou léčivou moc a sílu. Příkladem je křehký výhonek bylinky prorážející tvrdou půdu. Pokud chceme vyzkoušet léčivou sílu rostlinky, musíme jí projevovat lásku a ona 
nám to vrátí v podobě krásy a zdraví. Neničme bylinky chemikáliemi, jejich moc se tak ztrácí. Rostlinky jsou jako ženy, křehké a zároveň silné. Vnímají vše.

PŮVOD RECEPTUR. Receptury pocházejí od pana lékárníka PhMr. Karla Havlíka, který žil nedaleko Liberce. Ve svém okolí byl považován za nejlepšího odborníka na kosmetiku. Od dětství ho 
zajímalo míchání zkrášlujících krémů, bylinky a sbírání receptur. Jeho věhlas se rozšiřoval neustálým získáváním zkušeností a znalostí a dosáhl až daleko za hranice naší vlasti.

SKLADOVÁNÍ: na suchém a tmavém místě při teplotě 5-25 °C.

ŠARŽE / SPOTŘEBUJTE DO (MĚSÍC - ROK): viz obal

VÝROBCE: Havlíkova přírodní apotéka, s.r.o. Na Hřebenkách 3157/4a, 150 00 Praha 5, Smíchov, Česká republika, EU  •  www.havlikovaapoteka.cz  •  info@havlikovaapoteka.cz 
Novinky z Havlíkovy přírodní apotéky najdete také na Facebooku. V případě jakýchkoliv dotazů nás kontaktujte na emailu: info@havlikovaapoteka.cz

KVALITA
•  Pečlivý výběr vhodných oblastí pro pěstování a selekce nejvhodnějších částí rostlin ke zpracování zvyšují kvalitu produktu.
•  Přesné načasování sklizně pomáhá zachovávat vyvážený obsah aktivních látek v rostlině.
•  Šetrná extrakce za studena garantuje ideální koncentraci každé aktivní složky.

APLIKACE
Pokaždé, když přebalujete děťátko, aplikujte malé množství masti na zarudlá, přesušená a problematická místa. Dětská pokožka je obzvláště jemná, proto doporučujeme nanášet zlehka, 
takřka něžně bříšky prstů. Mast můžete použít i na pokožku celého těla jako příjemnou relaxační masáž děťátka, nejlépe před jeho uložením ke spánku.



Zinc Oxide Intended for sensitive and problematic and acne suffering skin, is added to soothing 
crèmes for sensitive and irritated skin. It is one of the main additives to children’s 
cosmetic products against rashes and eczemic symptoms. 

 Zinc oxide – ZnO, pharmaceutical grade 99.99 %. Manganese, copper, iron.

Tocopherol (Vitamin E) Prevents the cells from oxidative stress and negative effects of free radicals.  Plant mix α, β, γ, δ – tocopherols.

GLÜCKLICHES ENGELCHEN 
Baby Salbe ohne Bienenprodukte (mit Mandelöl,  
Macadamianussöl, Sanddornöl und ätherischem Lavendel Öl).
• Bio-produkt • Dermatologisch getestet
PHILOSOPHIE DER FIRMA: DIE NATUR IST VOLLKOMMEN, EINE INSPIRATION FÜR UNS.
FÜR WEN IST DAS PRODUKT PRIMÄR BESTIMMT: für alle Babys von Geburt an, die durch wundgeriebene Stellen, Abschürfungen von Windeln und errötete Stellen zwischen und 
unterhalb der Speckfältchen geplagt sind. Die Salbe eignet sich auch für regelmäßige Einschmierung von Baby Rücklein, Beinchen, Bäuchlein und Bäcklein. Mit Absicht wählen wir 
Verkleinerungswörter, an den Kindern ist nämlich alles so liebenswert, dass wir uns dessen nicht erwehren können.

Die Kinderhaut entwickelt sich in den ersten 3 Jahren des Lebens. In diesem Zeitraum bietet sie noch keinen solchen Schutz wie die Haut eines Erwachsenen, sie ist sogar bis zu 
fünfmal dünner!

Das Wichtigste ist der Schutz der Haut! In einem frühen Alter sind die Talg- und Schweißdrüsen noch in der Entwicklung, die Hydro-Lipid-Schicht hat eine andere Struktur als im 
Erwachsenenalter und daher kann sie möglicherweise eher austrocknen. Aus diesem Grund ist es notwendig die verletzbare Baby Haut zu schützen, am besten mit natürlichen Produkten.

SALBE WUNDERSCHÖNES BABY HILFT BEI: 
Wundreiben - Mandelöl  beruhigt gerötete und gereizte Haut von Windeln. Macadamianussöl  hält sie hydratisiert und erhöht ihren Widerstand. Sanddorn beschleunigt die Regeneration.

Windeldermatitis - Zinkoxid beweist die adstringierende Wirkung, trocknet die Haut Sekretion während Wundreiben und Dermatitis. In Kombination mit dem Öl schafft sie einen 
schützenden Film auf der Haut, der als vorbeugend wirkt.

Seborrhoeic Hautentzündung - das Mandelöl wirkt sehr beruhigend. Es erweicht unangenehme Borken und erleichtert das Kämmen. Das Öl zieht schnell,  verstopfen die Poren nicht 
und verursacht keine allergische Reaktionen.

Die Ernährung hat einen wichtigen Einfluss auf die Haut des Babys. Der Mangel an Mineralstoffen und Vitaminen kann weniger elastische Haut, erhöhte Trockenheit und Reizungen 
der Haut verursachen. Für ihre richtige Funktion sind Vitamine der Gruppe B wichtig sowie die Vitamine A, C, E. Die Haut braucht in diesem Alter auch Zink, Kupfer, Omega-3 Fettsäuren 
und Coenzym Q10.

Die Baby-Salbe enthält kein Bienenprodukt - Bienenwachs, Honig, Propolis nicht mal das Weiselfutter, und eignet sich auch für die Kleinsten, die mit diesen Produkten so 
weit nicht in Kontakt gekommen sind. 
Interessieren Sie sich für die Herkunft unserer Salbe? In den alten Aufzeichnungen von Herrn Karel Havlík steht, dass die Salbe  zum ersten Mal im 18. Jahrhundert die Witwe nach 
dem Apotheker mischte, die sich um Gebärende und Babys gewöhnlicher Menschen kümmerte. Aber die Zeiten waren schlecht, das Mischen von Medikamenten und Salben galt es als 
magisches Handwerk. Nicht einmal unsere Apothekerin wurde mit den Anschuldigungen verschont und in den Kerker gesetzt. Sie hat beinahe den Abschied von ihrem Leben genommen, 
als eine bedeutende Aristokratin für sie schicken liess. Ihr Baby gedieh nicht gut, es war unruhig, hat kein Gewicht zugenommen und sein Körperchen war mit roten Flecken bedeckt. 
Die Apothekerin besichtigte den Säugling und beschimpfte die Amme! Das Kind wurde nicht rechtzeitig umgepackt und lag an wasserundurchlässigen Unterlagen. Sie empfahl öftere 
Reinigung, in den Molton einzuwickeln und mit der Salbe mit Mandelöl einzuschmieren, die sie selbst für diesen Zweck zubereitete. Somit verdiente die Apothekerin die Dankbarkeit des 
Adels sowie ihr eigenes Leben.

HINWEIS! 
Wir produzieren aus Bio-Inhaltsstoffen höchster Qualität. Es kann passieren, dass die Natur „nicht nach Plan fährt“ und die Pflanze nicht in der erforderlichen Qualität wächst. Wenn das 
der Fall ist, sehen wir in einem solchen Jahr von der Herstellung des Produkts ab.

WIRKSTOFF 

WIRKSTOFF ANWENDUNG INHALTSSTOFFE
Sanddorn 
(Hippophae Rhamnoides Fruit 
Extract Oil) 

Hochkonzentrierter Sanddornextrakt, das dank sanftem Extrahieren die meisten Nährstoffe 
enthält. Es reinigt den Organismus von giftigen Produkten. Es beschleunigt die Heilung von 
Narben und Akne. Es hilft bei Hauterkrankungen, Verbrennungen und Frostbeulen. 

Alkaloid Hippophein, das sich im Kőrper in Serotonin (das Glückshormon) 
umwandelt. Vitamine A, E, K, C. Essentielle Fettsaüren. Rutin, Flavonoide, 
Pektin, ätherisches Öl, Gerbstoffe, organische Säuren und Mineralien.

Rosmarin
(Rosmarinus Officinalis Leaf 
Extract)

Verbessert die Durchblutung, lindert steife Gelenke und angespannte Muskeln. Es eignet 
sich für ekzematische Haut.

Flavonoid und Tannin (bis zu 8 %), diterpene Bitterstoffe, Säure Ursulov, 
Olean Säure, Kaffe-Säure, Chlorige Säure und Rosmarin Säure und weitere 
Stoffe.

Macadamianussöl 
(Macadamia Ternifolia Seed Oil)

Es bietet die optimale Ernährung für die Haut, hilft sie zu hydratisieren und lässt sie sam-
tweich. Natürlicher UV-Schutzfaktor von 3 bis 4, schützt die Haut vor UV-Strahlen und sogar 
als vorbeugende Maßnahme. Es schützt die Hautzellen vor oxidativem Stress. Es unterhält 
die Vitalität der Haut auf  zellulärer Ebene. 

Vitamine A, B, E. Mineralien Selen und Zink. Seltene Palmitoleinsäure.

Mandelöl 
(Prunus Amygdalus Dulcis Oil)

Es ernährt die trockene und empfindliche Haut mit Neigungen zu Rötungen, Juckreiz und 
Schuppung. Es dient vor allem bei der Pflege der Kinderhaut, die es  lindert bei der Reizung 
von Windeln. Das Öl zieht schnell ein, hinterlässt kein Fett-Gefühl auf der Haut, die Poren 
verstopft nicht und verursacht keine allergische Reaktionen.

Es enthält Vitamin A, E, F, viele Mineralien - Kalium, Kalzium, Magnesium, 
Phosphor, Schwefel. Ungesättigte Fettsäuren, vor allem Ölsäure, Linolsäure 
und gesättigte Palmitinsäure.

Lavendelblüte 
(Lavandula Angustifolia Oil)

Erneuert Hautzellen, verjüngt die Haut, hilft bei entzündlichen Prozessen, Hautausschlägen, 
Ekzemen und Dermatitis. Lavendel hat erfrischende, entspannende  und stressabbauenden 
Eigenschaften.

Aus der Droge verwendet man Hauptsächlich die Blume, die Gerbstoffe und 
Essenzen mit einigen Terpenen enthält, schützen die Blume auf Basis eines 
Antibiotikums.  Die Essenzen enthalten hauptsächlich Linalylchlorid (30-
60%) und andere Linalyl Ester, Bornylacetate. 

Zinkoxid 
(Zinc Oxide)

Entwickelt für empfindliche und problematische, zur Akne neigender Haut, verwendet für 
beruhigende Creme für die empfindliche und gereizte Haut. Einer der Hauptbestandteile von 
Kinderkosmetik gegen Hautausschläge und ekzematische Erscheinungen.

Zinkoxid - ZnO, pharmazeutische Qualität  99,99 % der Reinheit. Mangan, 
Kupfer und Eisen.

Tocopherol (Vitamin E) Schütz die Zellen vor oxidativem Stress und vor negativen Auswirkungen freier Radikale. Pflanzenmischung α, β, γ, δ – Tocopherol.

1. First apply the ointment on the baby’s face. Gently knead the cheeks and the chin, and 
then continue to the forehead and nose.

2. Making circular movements massage the ointment into the skin of your baby’s belly, 
chest and hips, and then arms and hands, right to the pinkie.

3. Continue with the  buttocks, gently rubbing the ointment also to any sores.

4. Work out the baby’s legs, let him or her kick them and then apply the ointment lightly 
on both legs. Now your baby is ready for a new nappy and a night full of sweet dreams.

1. Erstens wird die Salbe auf das Gesicht des Babys eingeschmiert. Reiben Sie vorsichtig die 
Wangen und den Kinn, setzen Sie über die Stirn und das Näschen fort. 

2. Mit Kreisbewegungen  reiben Sie die Salbe in die Haut auf dem Bauch, der Brust und den 
Hüften und auf die Hände bis auf den kleinsten Zehe.Continue with the  buttocks, gently 
rubbing the ointment also to any sores.

3. Setzen Sie auf dem Popo fort, wo Sie die Salbe sanft auf schmerzhafte Stellen auftragen.

4. Üben Sie mit den Beinchen, lassen Sie das Baby strampeln und nachher reiben Sie jedes Bein 
mit der Salbe sanft ein. Das Baby ist jetzt für Windel bereit und eine Nacht süßer Träume.

QUALITY:
•  Careful selection of appropriate areas for planting and the most suitable parts of the plants for next processing increase the organic quality of our products.
•  Exact harvest timing keeps the optimal content of active substances in the plants.
•  Gentle cold extraction guarantees ideal concentration of each active ingredient.

APPLICATION
Every time when changing your baby’s nappies, apply a small quantity of the ointment on reddened, excessively dry and problematic places. Baby skin is especially fine, therefore 
we recommend to apply the product lightly, almost gently, with the pads of your fingers. You can use the ointment also on the skin of the whole body as a pleasant relaxation 
massage of your baby, best before you put her or him to sleep.

INGREDIENTS:
Helianthus Annuus Seed Oil  
(Sunflower Seed Oil)

Prunus Amygdalus Dulcis Oil  
(Almond Oil)

Decyl Oleate  
(Natural emollient very suitable for 
sensitive skin)

Macadamia Ternifolia Seed Oil  
(Macadamia Nut Oil)

Glyceryl Behenate 
(Thickener of natural oils)

Hydrogenated Castor Oil  
(Modified Castor Oil) 

Zinc Oxide  
(Against irritated skin and nappy rash)

Lavandula Angustifolia Oil
(Essential oil from Lavender) 

Tocopherol 
(Vitamin E extracted from the mixture of 
plant oils)

Hippophae Rhamnoides Fruit Extract 
(Sea Buckthorn Fruit fxtract, oil obtained 
gently CO2 extraction)

Rosmarinus Officinalis Leaf Extract 
(Rosemary Leaf Essential Oil to stabilize 
Sea Buckthorn Oil)

Coumarin, Limonnene, Citronellol, Citral, 
Linalool, Geraniol 
(Derived from essential oils of Lavender Leaved)

RAW MATERIALS    
Havlík’s Natural Apotheke makes its products exclusively from natural raw materials. The used herbs, plants and their extracts come from local and international growers who, like us, 
love and respect nature and its power.

NATURE holds a great healing power and strength. Take, for example, the tender herbal sprouts that push and fight their way upwards through hard soil. If we want to feel the healing 
power of herbs, we must learn to show them love first. They will pay back with beauty and health. We should not spoil this power with chemicals – they make it fade. The herbs are like 
women, delicate yet strong, perceiving everything.

ORIGINS OF THE RECIPES.  The recipes come from a large collection created by PhMr. Karel Havlik, the pharmacist who lived in a small northern town near Liberec, the Czech Republic. 
He was considered the best cosmetic expert far and wide. He was interested in herbs, mixed the beautifying creams and created new recipes since he was young. He constantly enhanced 
his knowledge and skills. It is thus not surprising that his fame extended far beyond the borders of his homeland.

STORAGE: Keep it dry and safe at temperatures between 5 °C and 25 °C. 

BATCH - EXPIRATION DATE (MONTH - YEAR): see the package.

MANUFACTURED BY: Havlíkova přírodní apotéka, s.r.o. Na Hřebenkách 3157/4a, 150 00 Praha 5, Smíchov, Czech Republik, EU • www.havlikovaapoteka.cz • info@havlikovaapoteka.cz
For latest news and information, visit our company profile on Facebook. If you have any questions, please contact us via e-mail: info@havlikovaapoteka.cz
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QUALITÄT:
•  Die sorgfältige Auswahl der Regionen für die Pflanzenzüchtung und die Verarbeitung der geeignetsten Teile der Pflanzen führen zur Qualitätsverbesserung des Produkts.
•  Der präzise Zeitpunkt der Ernte sorgt für einen optimalen Inhalt der Aktivstoffe in der Pflanze.
•  PDie schonende Kaltextraktion garantiert die ideale Konzentration jedes Aktivstoffes.

ANWENDUNG
Jedes Mal, wenn Sie das Baby wickeln, wenden Sie eine kleine Menge der Salbe auf gerötete, trockene und problematische Stellen. Die Kinderhaut ist besonders empfindlich, daher 
empfehlen wir sanft aufzutragen, fast zärtlich mit den Fingerbäuchen. Sie können die Salbe auf die Haut des gesamten Körpers des Kindes als eine angenehm entspannende Massage 
das Babys anwenden, am besten vor seinem Einschlafen.

INGREDIENTS:

Helianthus Annuus Seed Oil 
(Sonnenblumenől)

Prunus Amygdalus Dulcis Oil 
(Mandelöl)

Decyl Oleate  
(natürliche Emollient sehr geeignet für empfindliche 
Haut)

Macadamia Ternifolia Seed Oil  
(kaltgepresstes Öl aus Macadamia)

Glyceryl Behenate 
(Verdickungsmittel der natürlichen Öle)

Hydrogenated Castor Oil  
(modifiziertes Rizinusöl)

Zinc Oxide  
(Zinkoxid gegen gereizte und wundgeriebene Haut)

Lavandula Angustifolia Oil
(das ätherische Öl von Lavendelblüte)

Tocopherol 
(Vitamin E, gewonnen aus einem Gemisch 
pflanzlicher Öle)

Hippophae Rhamnoides Fruit Extract 
(Sanddornöl, gewonnen durch sanfteste CO2 
Extraktion)

Rosmarinus Officinalis Leaf Extract 
(essentielles Öl aus Rosmarinblättern zur Stabilisie-
rung Sanddornöl)

Coumarin, Limonnene, Citronellol, Citral, Linalool, 
Geraniol (aus ätherischen Ölen aus Lavendel Endivie 
abgeleitet)

ROHSTOFFE  
Die Naturapotheke von Havlik entwickelt nur aus Naturprodukten. Verwendete Kräuter, Pflanzen und deren Extrakte stammen von lokalen und ausländischen Züchtern, die genau wie wir 
die Natur und ihre Kraft lieben und respektieren.

DIE NATUR birgt riesige Kräfte in sich. Ein Beispiel ist der zarte Trieb, der sich den Weg durch den harten Boden bahnt. Wenn wir die Heilkraft der Pflanzen nutzen wollen, müssen wir 
ihnen Liebe entgegenbringen. Dafür schenken sie uns Schönheit und Gesundheit. Wir zerstören sie nicht durch Chemikalien, denn dann verlieren sie ihre Kraft. Sie sind wie Frauen - zart 
und zugleich stark.

URSPRUNG DER REZEPTUREN. Die Rezepturen stammen vom Magister der Pharmazie, Herrn Karel Havlík, der unweit von Liberec lebte. Ihn interessierten das Mischen von Schönheit-
scremes, Kräuter und das Entwickeln von Rezepturen. Er galt als bester Fachmann für Kosmetik. Er bereicherte seine Kenntnisse unentwegt und sammelte Erfahrungen. Sein Ruhm ging 
weit über die Grenzen der Heimat hinaus.

CHARGE - VERWENDBARKEIT (MONATE - JAHR): siehe Verpackung.

HERSTELLER: Havlíkova přírodní apotéka, s. r. o., Na Hřebenkách 3157/4a, 150 00 Praha 5, Smíchov, Tschechische Republik, EU • www.havlikovaapoteka.cz • info@havlikovaapoteka.cz
Neuheiten von Havlík´s Naturapotheke finden Sie auch auf Facebook. Fragen richten Sie bitte an unsere E-Mail: info@havlikovaapoteka.cz
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